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GORUĆI PROBLEM Projekt izgradnje četiri retencije i dva sustava obostranih nasipa "težak" 120 

milijuna kuna 

 

Hrvatske vode do kraja 2021. rješavaju problem poplava uz rijeku Bednju i Plitvicu 

 

Za projekt rješavanja problema poplava Varaždinska županija, gradovi i općine neće morati izdvojiti 

ni kune, istaknuo je Stričak 

 

 

Na inicijativu predsjednika županijskog HDZ-a i saborskog zastupnika Anđelka Stričaka održan je 

sastanak i obiđen teren uz rijeku Bednju u Malom Bukovcu - područje koje je 2012. godine bilo 

pogođeno velikim poplavama. 

 

Naime, na području grada Ludbrega i tri općine: Mali i Veliki Bukovec te Sveti Đurđ gradit će se 

nasip uz rijeku Bednju te četiri retencije u gornjem toku rijeke. Većina potrebnih sredstava, oko 85 

posto, stići će iz Fondova Europske unije, dok će ostatak osigurati Hrvatske vode. 

 

Početak izgradnje 2020. 

 

– Već sada smo osigurali 85 posto sredstava za izradu potrebne projektne dokumentacije iz europskih 

fondova. Slično će biti i prilikom same realizacije projekta odnosno kod izgradnje. To znači da ni 

Županija niti općine i gradovi neće morati izdvojiti novce za rješavanje ovog velikog problema 

lokalnog stanovništva i gospodarstva – rekao je direktor Vodnogospodarskog odjela za Muru i gornju 

Dravu Hrvatskih voda, Danijel Bunić, koji je nedavno sa saborskim zastupnikom Anđelkom Stričakom 

i čelnim ljudima triju općina u donjem toku rijeke Bednje obišao područja na kojima će se graditi 

sustav obostranih nasipa. 

 

Među ostalim, Bunić je istaknuo da je dovršena Studija izvedivosti te skori završetak Studije utjecaja 

na okoliš za izgradnju četiri retencije te dviju dionica obostranih nasipa u ravničarskom dijelu 

županije, ukupne dužine 10 kilometara. 

 

– Od četiri retencije za tri su izrađeni idejni projekti dok će se za četvrtu, onu na području Općine 

Donja Voća, idejni projekt izraditi nakon izmjene prostornog plana te Općine - pojasnio je Bunić. 

Ostale retencije izgradit će se u Lepoglavi, Bednji i Novom Marofu. Od dviju dionica obostranih 

nasipa jedan je idejni projekt završen, a dovršetak drugog bit će do kraja godine. Vrijednost ukupne 

investicije, koja će riješiti veliki problem poplava na spomenutim područjima, procijenjena je na 120 

milijuna kuna. Početak izgradnje planiran je za 2020., a završetak do kraja 2021. godine. Budući da 

se radi o projektu Hrvatskih voda one će krenuti u otkupljivanje zemljišta za što je osigurano pet do 

sedam milijuna kuna. 

 

Zbog konačnog rješavanja problema poplava uz rijeku Bednju i Plitvicu, ali i zbog napora kojeg 

Hrvatske vode ulažu u rješavanje problema poplava, zadovoljan je saborski zastupnik Anđelko Stričak 
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koji je o ovom projektu nedavno razgovarao i s nadležnima u resornom ministarstvu gdje je dobio 

potvrdu da spomenuti projekt kreće u realizaciju. 

 

– U posljednjih nekoliko godina bili smo svjedoci koliko poplave u našoj županiji mogu učiniti štete 

građanima, poljoprivrednicima i gospodarstvu. Samo 2012. godina štete su bile procijenjene na više 

od 100 milijuna kuna - ustvrdio je Stričak, dodajući da je ovaj projekt velika stvar za cijelu županiju i 

veliko ulaganje koje stiže s nacionalne razine odnosno iz fondova Europske unije i Hrvatskih voda. 

 

 
 

Sredstva iz EU 

 

- Pozdravljam činjenicu da općine i gradovi te Varaždinska županija doslovno ne trebaju uložiti ni 

kune u ovaj zaista veliki projekt – napomenuo je Stričak. 

 

Uz Stričaka na „terenu“ bili su i načelnici Malog i Velikog Bukovca, Darko Marković i Franjo 

Vrbanić te Josip Jany iz Svetog Đurđa. 

 

Načelnik općine Mali Bukovec, Darko Marković, podsjetio je da njegova općina već dulje vrijeme radi 

na aktualizaciji rješavanja problema oko izgradnje nasipa kao i da sudjeluje u dosadašnjem samom 

tijeku projektiranja. 

 

– Inicirali smo razgovore u Hrvatskim vodama nakon velike poplave 2012. jer nasipi nisu dovoljno 

visoki ako u isto vrijeme nabujaju Bednja i Drava. Drago mi je što smo sada, odnosno što su Hrvatske 

vode, ishodile mogućnost dobivanja građevinske dozvole te su sve bliže početku radova – rekao je 

Marković. Zadovoljan je što će nasipi, osim obrane od poplava, služiti i kao novo izletište za mještane 

općine Mali Bukovec jer će se na nasipu izgraditi šetnica s klupama. 

 

Josip Jany, načelnik općine Sveti Đurđ, kaže da Općina podržava sve projekte kojima se osiguravaju 

rijeke Plitvica, Bednja i Drava koje protječu kroz općinu. 

 

- Posebno je pozitivno ako se sredstva osiguravaju iz Europske unije. Poznato je da smo imali velikih 



problema s rijekom Plitvicom za vrijeme poplava 2014. godine i svi potezi oko izgradnje nasipa su 

dobrodošli – kratko je komentirao Jany. S njim se složio i načelnik Velikog Bukovca Franjo Vrbanić 

jer, po njegovim riječima, realizacija ovog projekta rješava veliki problem spomenutih općina. 
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